
Slovo starostu a poslancov: O úcte a rozvoji 

Vážení občania, 

žijeme v čase, keď by sme si mali byť navzájom oporou. No stáva sa, že aj ten, kto sa rozhodol 

verejne slúžiť, je čoraz častejšie vystavovaný prejavom pohŕdania, výsmechu a neľudskosti. 

Ako verejní činitelia čelíme mnohému – a hoci je súčasťou našej služby aj kritika, prekvapuje 

nás, že sa ľudia dokážu tak veľmi pozabudnúť. Určité písané a povedané slová zasahujú do  

našich rodín a osobných životov. A preto cítime potrebu ozvať sa – nie z hnevu, ale z úprimnej 

bolesti a sklamania.  

Sme ľudia, ktorí si zvolili službu pre obec ako svoje poslanie. Každý deň sa riadime zákonom 

o obecnom zriadení a robíme všetko pre to, aby naša obec napredovala, aby sa rozvíjala v 

prospech  občanov. Záleží nám na tom, ako naša obec vyzerá, ako sa v nej žije, a predovšetkým 

– ako sa k sebe správame.  My, ako verejní zástupcovia, si plníme svoje povinnosti podľa 

zákona o obecnom zriadení. Rozhodnutia prijímame na základe faktov, odborných stanovísk a 

v záujme obce ako celku. Rešpektujeme iný názor, ale odmietame nenávisť, závisť a 

osočovanie. 

Sme presvedčení, že rozvoj obce nemôže stáť na zavádzaní verejnosti. Je prirodzené, že v 

demokratickej spoločnosti existujú rôzne názory – to rešpektujeme a vítame. No osočovanie a 

podnecovanie nenávisti, by nemali mať miesto v žiadnej komunite. 

Je nepochopiteľné a zraňujúce, keď niekto bez hanby vyzýva k “vyjadreniu” poslanca k názoru 

-  a to aj v situácii, keď tento človek len nedávno tragicky prišiel o vlastné dieťa. Kde je súcit? 

Kde je obyčajná ľudskosť? 

Smutné je aj to, že sa namiesto dialógu ozýva len potlesk tých, ktorí nechcú počuť odpovede, 

ktorí netolerujú iný pohľad. Namiesto slušnej diskusie sa objavujú grimasy, posmešky, 

osočovanie. Dokonca sa bez váhania dávajú “rady” o tom, koho voliť a koho nie – bez toho, 

aby sa vôbec opýtali, či máme záujem opäť kandidovať. Neriešia, čo by sa dalo spoločne urobiť 

– riešia len, kto im prekáža. Ich jediný postoj je “ja nechcem” a “my nechceme”. 

Diskusia o strategických dokumentoch, akým je územný plán, má byť vecná, otvorená a 

odborná. Namiesto toho sme boli svedkami rozdelenia komunity, šírenia poloprávd a 

manipulácií.  

Naša obec si zaslúži úctu – nielen navonok, ale predovšetkým medzi nami. Ak sa prestaneme 

počúvať, ak si prestaneme priať dobro, ak budeme druhým závidieť a hľadať len zlo – stratíme 

to najcennejšie, čo máme: spolupatričnosť, dôveru, ľudskosť. 

Stále máme možnosť diskutovať, pýtať sa, nesúhlasiť – ale vždy s úctou. Len tak môže obec 

rásť. Len tak môžeme my – ako vaši zástupcovia – napĺňať to reálne.  Nie pre seba.  Pre 

všetkých. 

A predsa... 

Chceme sa úprimne poďakovať tým, ktorí stoja pri nás. Tým, ktorí nezabudli na slušnosť, na 

poctivú snahu a na to, že za každým rozhodnutím je množstvo hodín práce, úvah, kompromisov 

a zodpovednosti. Ďakujeme za vaše telefonáty, správy, povzbudenia. Ste dôkazom toho, že v 



našej obci stále žije úcta, zdravý rozum a dobrá vôľa. Územný plán je dokument strategického 

významu. Nie je o osobných záujmoch, ale o tom, ako chceme v obci žiť o päť, desať či dvadsať 

rokov. Rešpektujeme, že nie každý s ním musí súhlasiť. Ale je nespravodlivé a urážlivé, keď 

sa za tým hneď vidí zisk a nekalosti. Keď sa podsúvajú domnienky ako hotové fakty. Keď sa 

naštuduje len to, čo sa hodí do vyvolania nepokoja. 

U nás nie, netreba – no inde by to išlo. Inde sa to vraj dá. Áno, aj inde to ide – tam, kde je vôľa 

hľadať riešenia, nie nepriateľov. Tam, kde sa ľudia počúvajú a kde je debata o budúcnosti 

dôkazom spolupráce, nie boja. 

Napriek všetkému, chceme vás uistiť, že svoju prácu berieme naďalej s plnou vážnosťou a 

odhodlaním. Denne sa venujeme bežným i strategickým úlohám, ktoré obec potrebuje. Snažíme 

sa konať premyslene, zodpovedne a predovšetkým s cieľom, aby sa nám všetkým žilo v obci 

lepšie. Aj keď je niekedy ťažké ustáť osobné útoky, zostávame verní tomu, čo sme si zvolili – 

službe ľuďom.  

Nie sme dokonalí, sme ľudia – ženy a muži, ktorí robia,  aby sa veci pohli vpred. A robíme to 

so srdcom, lebo nám na tejto obci záleží. Poslanci sú volení občanmi s trvalým pobytom, prvý 

v poradí mal 56 % hlasov z počtu zapísaných voličov.  Dali sme im dôveru a oni sa snažia.  

Preto chceme povedať nahlas a jasne: sme tu pre obec. Nie pre osočovanie. Nie pre nenávisť. 

Nie pre hry. Ale pre rozvoj, pre ľudí, ktorí v nej žijú, a pre budúcnosť, ktorá má zmysel. 

Ďakujeme tým, ktorí si to uvedomujú. Ktorí nešíria hnev, ale pokoj. Ktorí nesúhlasia slušne a 

podávajú pomocnú ruku. Nie sme dokonalí – ale robíme, čo vieme, ako najlepšie vieme. A 

vážime si každého, kto to vidí. 

Napriek tomu všetkému ostávame pevní v tom, čo je naším poslaním – pracovať pre obec a 

jej obyvateľov.   

V roku: 

- 2023 sme získali sumu - viac ako 400 000 €, čo je  porovnateľné s pridelenými 

finančnými prostriedkami  rozpočtu obce,  

- 2024 to bolo cca 82 000 €, 

- aj v roku 2025 (1.-5. mes.) sme sa s plným nasadením venovali mnohým úlohám a s 

radosťou môžeme spomenúť aj konkrétne úspechy: 

• získali sme dotáciu vo výške 2000 € - z výzva poslancov PSK, 

• mali sme možnosť byť na  výjazdovom  zasadnutí, kde sme riešili problémy priamo v 

teréne, získali sme dotáciu z MF v sume 22 000 €, 

• boli sme úspešní aj pri získaní prostriedkov z rozpočtovej  rezervy predsedu vlády SR 

v sume 10 000 €, 

• dotácia z FPKNM -  Vystúpenie činohry Divadla Alexandra Duchnoviča – 1 000 €, 

• sme v opakovane výhernou škôlkou v 7. ročníku projektu Čerstvé hlavičky – Kaufland.  

a čakáme na ďalšie vyhodnotenia podaných projektov: 

- Dotácia na individuálne potreby obcí 2025 – MF SR – 15 000 €, 



- Živý vidiek - žiadosť o poskytnutie dotácie v oblasti podpory regionálneho rozvoja   - 

MIRRI - 27 345,56 €,  

- Výzva na predkladanie žiadosti o poskytnutie regionálneho príspevku na rok 2025 – 

MV SR – 19 946,36 €, 
- stavba „NÁJOMNÝ BYTOVÝ DOM“ v zložení SO.01 BYTOVÝ DOM a súvisiaca 

technická vybavenosť v sume cca 1 000 000 €. 

 

Tieto výsledky nie sú samozrejmosťou – stoja za nimi hodiny príprav, komunikácie a 

administratívnej práce. Sme radi, že naše úsilie prináša konkrétne výsledky pre obec. 

Priebežne odpovedáme na množstvo telefonátov a otázok, ktoré nám občania kladú – niektoré 

náročné, iné povzbudivé, no všetky dôležité. Vždy sme otvorení vecnej debate a každý sa môže 

obrátiť na kompetentné osoby – osobne, telefonicky alebo e-mailom.  

O našej práci sa môžete priebežne dočítať aj na oficiálnej webovej stránke obce a facebookovej 

Naša Litmanová, kde zverejňujeme aktuality, rozhodnutia i dôležité dokumenty. 

 

 

S úctou,   

starosta obce a poslanci obecného zastupiteľstva. 

V Litmanovej, 30.05.2025 

 


